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C
ando eu era un crío apenas coñecía 
o mundo existente porque dispuña 
dun Atlas Universal que fora de 

meu pai no que podía descubrir outros 
países, outros ríos, outras montañas. O 
meu mundo, a miña realidade existía de 
forma imaxinaria. Eu non tiña referentes 
reais de que outro mundo existía, de que 
noutras partes do universo se vivía doutro 
xeito; que as persoas alí residentes tiñan 
outras apetencias, outras ilusións, outros 
horizontes. Todo se reducía a un espazo 
xeográfico de apenas unha comarca e a un 
espazo mental creado polos escasos libros 
monótonos e aburridos aos que tiña ac-
ceso. 

Pero, como pasa sempre, dende que o 
mundo é mundo, as cousas foron cam-
biando. Eu saín daquel claustro materno-
xeográfico e funme afacendo a outro mundo 
máis amplo, máis diverso, máis desenvol-
vido. Existían grandes diferencias pero era 
algo asumible, algo que se impuña coa 
forza dos feitos e coa mente ávida de co-
ñecer mundo, de abrirse camiño. 

Foi asi como fun crecendo en coñece-
mentos e ilusións. Foi así como dende 
aquela aldea perdida sen apenas horizonte 
conseguín facerme un oco no chamado 
mundo cultural, desenvolvido, no mundo 
avanzado daqueles tempos, claro. 

Hoxe, logo de teren pasados un montón 
de anos (para qué recordalos?) atópome 
nun novo mundo que non entendo, no 
que non me sinto instalado e do que non 
sei ben que podo esperar. De comezar es-
cribindo nunha pizarra de apenas 30X25 
centímetros e cun pizarrín que nin sequera 
manchaba, unha sorte!, hoxe escribo nun 
teclado  que se reproduce nunha pantalla, 
que debo gardar de inmediato se non 
quero perdelo; calquera avería eléctrica 
ou erro humano pode tirar ao lixo todo o 

escrito. A min ocórreme un montón de ve-
ces. Non acabo de instalarme dentro deste 
claustro materno que chaman informática. 
Sen embargo debo recoñecer que isto que 
eu non entendo sérveme para que miles 
de persoas saiban das miñas preocupacións; 
que poidan ler o que aquí escribo aínda 
que sexa por curiosidade.  

Pero o que hoxe pretendía dicirlles a 
todos vdes. era que cheguei á conclusión 
de vivir nunha realidade inventada dentro 
doutra realidade existente. 

Aí teñen vdes. a un tal Donald Trump 
que foi elixido polos americanos de América, 
polos habitantes dunhas terras que tempos 
ha pertencían na España (tempos aqueles!) 
e que foi nomeado Presidente dese gran 
Estado: os Estados Unidos de América lle 
denominamos todos. 

Este señor vive nunha realidade paralela, 
distinta da nosa e pretende que nós, non 
só nós senón practicamente medio mundo, 
nos instalemos nesa realidade súa. Dinos 
que é quen de rematar dun plumazo guerras 
que levan anos eliminando persoas, des-

truíndo  edificios sen que 
ninguén saiba ben como pa-
rarlas. Chega  ao Capitolio 
americano e ofrécenos a so-
lución, así, dun plumazo. 

Europa, a vella Europa, non 
sabe ben que cartas tomar. 
Asiste impotente a esta re-
alidade trumpista que non 
acepta discusións. Ou o tomas 
ou te expóns ás consecuen-
cias, terribles consecuencias, 
que eu estou a punto de 
poñer en marcha. Dinos este 
energúmeno humano como se 
fora un novo King Kong. 

En Ucraína están en guerra 
con Rusia. Disputan espacios 

xeográficos e non se poñen de acordo. 
Tres anos de bombardeos, de destrución;  
tres anos fuxindo a xente da barbarie das 
bombas, tres anos sen ver un horizonte, 
unha saída. Chega este vaqueiro das terras 
altas de Ñamérica, como diría  Caparrós, e 
dinos ten a chave para abrirnos  a porta a 
unha realidade sen guerras, sen miseria, 
sen mortes. Claro que aceptando as súas 
reglas. Aceptando que a solución que nos 
ofrece pasa porque os seus negocios e os 
negocios de América do Norte sexan be-
neficiados.....Será verdade, aínda que sexa 
así? 

É posible que esteamos todos vivindo 
nunha realidade inexistente; que veña este 
señor, por chamarlle dalgún xeito, e nos 
convide a disfrutar dese mundo güai que 
ten preparado para nós? Onde hoxe existe 
destrución, miseria, morte, horror....Trump 
ofrécenos hoteis de luxo, deportes náuticos, 
sombrillas de sol,...en fin, a felicidade que 
non somos quen de imaxinar? 

A Unión Europea anda como pito sen 
cabeza. Queren sairse dese marco pero fál-

tanlle as forzas e o convencemento de que 
pode vivir fora do claustro materno trum-
pista. Dese americano de cabelo loiro, de 
xestos despectivos, de arrogantes ademáns 
que se acompaña dun personaxe histriónico 
ao quer poucos anos hai que coñecemos 
coma un dos homes máis ricos do mundo. 
Hoxe é quen nos quita o sono coas súas 
ideas orixinais; que pretende colonizarnos 
mentalmente cos bulos, mentiras, disparates 
que escupe por esas redes sociais da súa 
propiedade  que a todos nos traen de 
cabeza. Entre os dous subidos ao cabalo 
de Troia moderno foron quen de poñernos 
diante dunha realidade que ninguén sabe, 
a ciencia certa, a onde nos levará. 

Eu confeso que non estou demasiado 
preocupado por min mesmo, xa que me 
queda pouco tempo para ser escravo dese 
“imperio mediatico”; pero sufro só en 
pensar o que se lle ben enriba aos meus, 
fillos e netos, amigos e familiares que 
terán que lidiar, que  vivir nesa nova reali-
dade que nin controlan, nin coñecen, nin 
serán quen de modular aos seus intereses. 

En fin, varios mundos, varias realidades 
que pasan, que pasarán durante toda a 
vida dunha persoa. Meus avós, meus pais 
apenas tiveron que sufrir cambios no 
devenir da súa existencia. Eu, nós, todos 
nós somos sometidos a unha transformación 
física e mental que nos leva non sabemos 
a onde. 

O COVID 19 fixo estragos. Levou por 
diante a millóns de seres vivos, de persoas 
boas e inocentes que merecían vivir. Pero 
o maior erro que cometeu foi non ser 
quen de liberarnos destas novas realidades 
que hoxe temos que pelexar, que afrontar. 

Virá un novo COVID....para abrirnos as 
augas deste Jordán dos  nosos pecados 
que nos leve  a unha nova Terra Prometida? 

Que así sexa.  
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O
 Concello de Ponteareas 
solicitará aos Plans EDIL 
(Plans de Actuación In-

tegrados de Entidades Locais,) fi-
nanciado con fondos FEDER, 15 
millóns de euros para mellorar o 
acceso á vivenda, rehabilitar e 
revitalizar barrios, dinamizar a 
economía e modernizar os servi-
zos públicos.  

En total son dez grandes que 
permitirán a execución de pro-
xectos decisivos antes do 31 de 
decembro de 2029. Destacan aquí 
a revitalización e rexeneración 
do centro histórico; a adquisición 
e rehabilitación de vivendas para 
o alugueiro social; a mellora e 
incremento dos servizos sociais 
coa construción de centros de 
día e socioculturais en Guláns, 

Padróns, Pías e Xinzo; a ampliación 
do centro ASPRODICO e sede do 
servizo de Atención Temperá; a 
rehabilitación do edificio de ser-
vizos sociais da rúa Oriente; a 
construción da nova biblioteca 
pública municipal; a ampliación 

e renovación do Museo de Pon-
teareas; a modernización e trans-
formación dixital como a insta-
lación de asistentes de voz en 
fogares de maiores que vivan sós 
no rural e a  dixitalización do 
mercado municipal. 

Ponteareas solicita 15 millóns de euros 
de fondos FEDER para o PAI 

O
 Concello aprobou un 
“investimento histó-
rico” de 18.967.048,45€  

para a mellora da rede de abas-
tecemento e saneamento do Ci-
clo Integral da Auga das 24 pa-
rroquias, tal e como recolle a 
estratexia 2030 e a estratexia 
infraestrutura verde. 

Este anteproxecto abrangue 
unha intervención a catro anos 
no abastecemento, rede de su-
midoiros e depuración da auga 

en todas as parroquias e mate-
rializa o proxecto de lexislatura 
máis importante.  

O goberno aprobou tamén 
sancionar á actual empresa de 
prestación do servizo de axuda 
no fogar (SAF) pola comisión 
de faltas leves, graves e moi 
graves que ascende a un total 
de 49,500€. Procede, agora, o 
goberno local á adxudicación da 
nova empresa que xestionará 
este servizo.  

“Histórico” saneamento 
das parroquias 

A
 voceira do BNG, Cristina 
Fernández impulsou no 
pleno de Ponteareas un 

acordo unánime para instar á 
Xunta a dotar dun ximnasio ao 
CEIP Santiago de Oliveira, para 
que o alumnado poida practicar 
a cuberto Educación Física e re-
alizar as actividades de psico-
motricidade.  

O BNG logrou tamén a unani-
midade para reclamar á Deputa-
ción de Pontevedra a mellora in-
tegral da estrada EP-2703 no ba-

rrio da Ponte, para resolver os 
problemas existentes coas cana-
lizacións das augas, dado que as 
choivas provocaron inundacións 
en vivendas e afundimentos da 
calzada polas deficiencias nas 
canalizacións de pluviais. 

Por outra banda, o voceiro 
nacionalista Miguel Bouzó lem-
brou que ao goberno de Nava 
Castro quédanlle menos de catro 
meses para cumprir a súa pro-
mesa do saneamento para todas 
as parroquias de Ponteareas.  

Consenso para ximnasio no 
CEIP Santiago de Oliveira 

O
 concelleiro de Xuventude, 
Cristian Montes, entregou 
os diplomas aos dez par-

ticipantes no Programa Xuventude 
Mentoring na Empresa que favo-
receu a formación práctica e o 
contacto co tecido empresarial 
por parte da mocidade impulsando 
as oportunidades de emprego xu-
venil.  

A Alcaldesa Nava Castro infor-
mou que Ponteareas foi “o único 
concello de Galicia en beneficiarse 
da última edición deste programa”. 
Durante as estadías os partici-
pantes recibiron unha bolsa de 
formación dun mínimo de 661,50€ 

mensuais e tiveron unha persoa 
titora encargada do seu segui-
mento. Proximamente, o Concello 

organizará unha xornada infor-
mativa sobre o Sistema Nacional 
de Garantía Xuvenil en Galicia.  

Dez mozos rematan formación no 
Programa Mentoring  

O
 Concello informa da nova convocatoria de 
cursos de lingua galega preparatorios para 
a obtención dos Celga 2, Celga 3 e Celga 

4, convocados pola Secretaría Xeral da Lingua. O 

Servizo de Normalización Lingüística do Concello 
informa que estes cursos poderanse levar a cabo 
de xeito presencial e en liña. 

Novos cursos CELGA 
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O
 BNG acusou ao Concello 
de “perpetrar unha agre-
sión ambiental no Regato 

da Venda” tras introducir maqui-
naria pesada a través da senda 
para realizar de xeito mecanizado 
os traballos de limpeza neste es-
pazo protexido, que até o mo-
mento se realizaban manualmente. 

Nas accións executadas, que 
tamén afectaron á propia senda 
polo paso da maquinaria, o Concello 
realizou unha roza descontrolada 
á beira do regato, con graves con-
secuencias para a súa biodiversi-
dade. Acusaron que o “goberno 

de Nava Castro e a dereita fan un 
lavado verde coa súa propaganda 
anunciando como pioneira unha 

estratexia de infraestrutura verde, 
pero despois agriden e desprotexen 
os valores ambientais”. 

Denuncian agresión ambiental no 
Regato da Venda A

 deputada e líder do BNG 
ponteareán, Cristina Fer-
nández Davila propón en 

Ponteareas a creación dunha Va-
ledoría de Igualdade por parte 
da Xunta e pide que o Concello 

de Ponteareas reforce o avance 
na axenda feminista, pedindo 
que se cumpra coas revindica-
cións de igualdade de xénero e 
apoio ás mobilizacións este 8M. 

Unha Ponteareas igualitaria 

A
 residencia Artistea aco-
lleu a presentación da 
webserie da TVG “E logo, 

quen foi?” producida pola pon-
teareá Cristina Maró e dirixida 
pola doutora en Comunicación 
(USC) Tareixa Barberena.  

Acompañadas da actriz Humy 

Donado e polos actores David 
Amor e Fer González conversaron 
co público asistente sobre o 
trailer desta historia policial 
chea de misterio e suspense. A 
serie está nomeada como “Mellor 
Webserie da Televisión de Galicia 
digital”. 

“E logo, quen foi” da TVG 
en Artistea 

A
sí lle gustaría a meu pai, 
que se compartise con 
toda a cidadanía de Pon-

teareas”, explica Cristina Rodrí-
guez, filla do destacado ciclista 
ponteareán, Manuel Rodríguez 
Barros, gañador de La Vuelta Ca-
taluña en 1951. Explicou que to-
mou a decisión xunto a súa irmá 
Margarita. 

Así, a última bicicleta de Ma-
nuel Rodríguez pode admirarse 
no Museo de Ponteareas, aquela 
que encargou a Macario para re-
tomar o ciclismo logo de terse 
retirado tras competir nas grandes 

probas entre o ano 1947 e o 
1960. Durante anos, Rodríguez 

Barros estivo entre os dez mellores 
ciclistas de La Vuelta. 

O Museo acolle a última bicicleta de 
Manuel Rodríguez Barros 

A
 Asociación de Alfombris-
tas Do Corpus Christi de 
Ponteareas promove unha 

campaña ante a RAE para que a 
comisión de neoloxismos estude 
a proposta de incluír unha acep-
ción máis na palabra ALFOM-
BRISTA e así se recoñeza aos al-
fombristas como “…as persoas 
que confeccionan alfombras de 
flores e con elementos naturais 
para manifestacións rituais/re-
lixiosas”.  

A Asociación impulsa así a 
proposta que o Ministerio de 

Cultura de España presentou 
ante a UNESCO, a candidatura 
que leva por título “A Tradición 
na creación de Alfombras Florais 
e composicións con materiais 
naturais”, candidatura Interna-
cional para entrar na lista re-
presentativa do Patrimonio Cul-
tural Inmaterial da Humanidade, 
que será avaliada en 2025. A 
Xunta declarou en 2024 ao Cor-
pus Christi de Ponteareas como 
Ben de Interese Cultural (BIC) 
por ser manifestación do Patri-
monio Inmaterial de Galicia.  

Campaña lingüística dos 
Alfombristas do Corpus 

O
 concelleiro de Seguridade Cidadá, Juan Car-
los González, informou da detención dunha 
das persoas que supostamente rouba o ca-

ble do alumeado público, e insiste na necesidade 
de seguir colaborando cos servizos de seguridade 

cidadá “porque esta non é a única persona que pre-
xudica estas infraestruturas públicas que dan un 
servizo básico”.  O Concello cifra en máis de 30.000€ 
o gasto en mercar novo cableado, ao que habería 
que sumarlle as horas de recursos humanos. 

Detido un dos responsables de roubo do 
cableado público 



T
ralo anuncio do goberno de 
Ponteareas, fai tres meses, 
dunha inversión de millón 

e medio de euros nunha pista de 
atletismo descuberta de 200 me-
tros, o colectivo atlético pontea-
reán iniciou unha campaña baixo 
o lema de "pista de atletismo si, 
pero non así" para reclamar unha 
pista de 400 metros e homolo-
gada, máis axeitada para o atle-
tismo de media distancia que 
practican os nosos deportistas, 
que evitaría lesións polo excesivo 
peralte das pistas de 200 e faci-
litaría tanto os adestramentos 
como a organización de compe-
ticións oficiais. 

Os deportistas recolleron de 
máis de 600 sinaturas, fixeron 
unha campaña en redes sociais 
na que contaron co apoio de de-
portistas como la campioa francesa 
Alice Finot, que reside en Pon-
teareas, Pedro Nimo, Iván Con-
treras o Manu Ageitos, adestrador 
do Celta Atletismo, e manifestá-
ronse este 22 de febreiro diante 
do Concello. 

Logo da polémica xerada, o 
goberno reuniuse cos clubs atlé-
ticos e co Presidente da Federación 

Galega de Atletismo e presen-
tóuselles un novo proxecto, que 
sustituía o anterior da pista de 
200m, consistente nunha pista 
cuberta de 60m de seis calles, 
con espazo para lanzamento de-
portivo e con vestuarios. 

O 25 de febreiro celebrouse 
un pleno extraordinario no que 
se debatíu unha moción conxunta 
de BNG, PSOE e PeC para tratar o 
tema e pedindo a creación dunha 
comisión para "replantexar" o 
proxecto da pista de atletismo. 
Os grupos da oposición cederon 
o seu primeiro turno de palabra á 
portavoz nomeada polos depor-
tistas, quen lamentou a errática 

improvisación do goberno e que 
se fixera o proxecto sen consultar 
cos deportistas, explicou os mo-
tivos polos que sería mellor unha 
pista de 400 metros, para evitar 
"tirar os cartos", poñendo como 
exemplo a pista de 200m feita 
no Porriño na que os atletas 
corren por fora, pola terra, pois 

non serve para adestrar. Tamén 
puxo como exemplo, pero a seguir, 
as pistas de 400m construidas na 
Estrada ou no Vicedo. Así mesmo 
sinalaron que os terreos que pon 
o Concello teñen 11.000m e para 
a pista de 400 farían falta 25.000 
ou 30.000m polo que habería 
que buscar outro terreo, para o 
que propuxeron a zona da Freixa 
onde se podería compartir espazos 
con instalacións doutros deportes. 
Pediron, finalmente, que se ela-
borase un plan estratéxico para 
o todo o deporte, que incluira ao 
atletismo e a construcción dunha 
pista de 400m, co acordo e o 
compromiso de tódolos partidos. 

Na súa resposta, o voceiro de 
ACiP, defendeu os proxectos pre-
sentados polo goberno alegando 
que atoparon a oportunidade de 
lograr fondos da Deputación para 
un proxecto singular no pasado 
mes de setembro e tiñan un mes 
para presentalo. Apostando por 
facer unha instalación de atletismo 
e dispondo de un terreo de 
11.000m coa cualificación urba-
nística no PXOM necesaria, nun 
primeiro momento decidironse por 
unha pista de 200m e máis tarde, 

tendo en conta o clima e para 
poder ser utilizada todo o ano, 
optouse por un módulo cuberto 
de 60m. Carrera afirmou que ese 
é o único terreo coa propiedade 
e o uso esixido e esta a instalación 
que se pode facer agora, e que  
sería o primeiro paso da súa 
aposta polo atletismo e máis 
adiante poderían conseguirse máis 
terreos nesta zona e facer as mo-
dificacións necesarias no PXOM, 
trámite que levaría arredor de 
ano e medio, para poder construír 
unha pista de 400m. 

A alcaldesa, Nava Castro, ne-
goulle a posibilidade de inter-
vención aos grupos da oposición, 
que tiñan presentado a moción, 
porque cederan o seu turno aos 
deportistas, cando estes aínda 
tiñan un turno de réplica. Tras 
suspender o pleno durante 15 
minutos a alcaldesa deulles un 
minuto a cada grupo.  A oposición 
cualificou este pleno de “bochor-
noso” e “esperpéntico” ante o 
que consideraron como “actitudes 
antidemocráticas” da alcaldesa.  

Finalmente os grupos que 
apoian ao goberno votaron en 
contra da creación da comisión.
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A
 Alcaldesa Nava Castro e o 
tenente de Alcaldesa, Juan 
Carlos González, visitaron 

o tramo de 600 metros da estrada 
municipal que une a Arnoso con 
Guláns e na que o Concello in-
viste 55.350,28€ na pavimenta-
ción e mellora entre o cemiterio 
municipal de Xinzo e o barrio de 
Outeiriño. Esta é a conexión máis 
utilizada polos veciños, tamén 
para acceder á N-120. 

Por outra banda, o concello 
denunciou que continúa o roubo 

de cableado de subministro de 
luz pública en distintos barrios 
das parroquias de Areas, Arnoso, 

Prado e Ribadetea. González es-
tima en máis de 30.000€ o custo 
do cableado subtraído.  

55.000€ para a estrada Arnoso-Guláns 

O atletismo de Ponteareas esixe unha pista de 400 metros 

O
 Tenente de Alcaldesa e 
concelleiro de Seguri-
dade Cidadá, Juan Car-

los González Carrera, informou 
do lanzamento da campaña 
“Mascotas” en colaboración co 
parque de bombeiros local.  

A iniciativa conta coa cola-
boración de Protección Civil, 
bombeiros, clínicas veterinarias, 
perruquerías caninas e o comercio 
local e promove a colocación 

dunha pegatina na entrada dos 
fogares ou nun lugar visible que 
indique o número de mascotas.  

“Plan Mascotas” para protexer 
animais de compaña 

Proxecto da pista de 60 metros.
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En Tui, a comparsa “Relativerso” de Mañufe foi a gañadora absoluta, levando amais o segundo 
premio en carrozas e o premio de música.

Os escolares de Ponteareas percorreron dende o Concello ata Praza Maior e Reveriano Soutullo.

"En Oroso viven como reinas" gañou no desfile da Cañiza, no que participaron 8 comparsas 
que incluíron unhas 300 persoas.

En Tomiño celebraron o “Venres de Foliada”. Un amplo programa, desde o día 22, “sábado 
gordo”, ate o mércores 5 co enterro da Taína, desenvolveuse no 70º Entroido de Goián.

O Porriño fixo valer a súa tradición de Entroido cunha ampla participación veciñal con moito 
humor e mensaxes de solidariedade con Valencia. 

Os cabaleiros percorreron as rúas de Salceda de Caselas.

Entroido nas comarcas
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O
 Alcalde Luís Piña recibiu 
no Salón de Plenos a Fi-
del Rodríguez, adestra-

dor e coordinador do ximnasio 
municipal, trala súa participación 
no Campionato de España por 
Equipos Poomsae celebrado en 
San Vicente de Raspeig (Ala-
cante),  organizado pola Federa-
ción Española de Taekwondo, e 
onde obtivo a medalla de bronce.  

Rodríguez competiu ante máis de 700 deportistas nas categorías 

de Poomsae, Parapoomsae e Frees-
tyle e na que estaban en xogo os 
títulos nacionais e a selección do 
equipo que representará a España 
no vindeiro campionato de Europa. 
O adestrador cañicense sumouse 
a outras 33 clasificacións conse-
guidas polos compañeiros da se-
lección galega. Un medalleiro que 
conseguiu alzar á Selección Galega 
como Campiona de España por 
equipos de Poomsae e Freestyle. 

Fidel Rodríguez, medalla de bronce en Poomsae 

N
o marco das actividades 
previstas para o 8M, o 
Alcalde da Cañiza, Luís 

Piña, e o decano do Colexio de 
Arquitectos de Galicia, Luciano 
Alfaya, renderon homenaxe o 5 
de marzo á arquitecta galega 
Rita Fernández Queimadelos co 
nomeamento da “Praza Rita Fer-
nández Queimadelos” na Praza 
do Mercado. Natural da Cañiza, 
foi a terceira muller Arquitecta 
en España cuxa traxectoria axu-

dou a mudar estereotipos de xé-
nero na profesión.   

Praza Rita Fernández 
Queimadelos 

O
s servizos comunitarios 
da Concellería de Asun-
tos Socias do Concello de 

Covelo concedeu 28 axudas de 
emerxencia social no ano 2024 a 
familias e persoas con necesida-
des. Beneficiáronse así un total 
16 familias con menores a cargo 
en axudas para alimentación e 
farmacia, adquisición de electro-
domésticos básicos, subministro 
eléctrico, tratamentos odontoló-

xicos e axudas estudio. Destiná-
ronse un total de 9.400,11 € fi-

nanciados con cargo a Deputación 
Provincial de Pontevedra. 

28 axudas de emerxencia social en 2024 

A
 Alcaldesa de Salvaterra, 
Marta Valcárcel, o Conce-
lleiro de obras e o presi-

dente da Comunidade de Montes 
de Fornelos supervisaron as úl-
timas obras de rehabilitación 

acometidas na Casa da Socie-
dade de Fornelos, de gran valor 
histórico e sentimental para esta 
parroquia e que permite desen-
volver actividades culturais e so-
ciosanitarias. 

Rehabilitación da Casa da 
Sociedade en Fornelos 

O
 Concello de Covelo pon en mar-
cha a Escola de Auditores Am-
bientais do CEIP Antonio Blanco 

Rodriguez. Esta actividade educativa será 
financiada con cargo as axudas para es-
tudos vinculados á conservación e recu-
peración do patrimonio natural e cultural 
da rede Natura 2000 da Xunta de Galicia. 

Escola de Auditores Ambientais en Covelo 
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U
n equipo transdisciplinar 
aplicou unha iniciativa 
pedagóxica intitulada “A 

zarzuela como relatos da socie-
dade española e as súas historias” 
que emprega as músicas de zar-
zuela como ferramentas didácti-
cas para que o alumnado poida 
profundar non só no seu coñece-
mento na materia de Xeografía e 
Historia a través das representa-
cións artísticas do seu tempo, po-
tenciando igualmente o pensa-
mento crítico e cívico. 

Esta intervención foi elaborada 
por un equipo de docentes, mú-
sicas e investigadoras, conformado 
por Marcos Amado Rodríguez, Sara 
Cayetano Sío, Carmen Bargiela 
Casasnovas, Esmeralda Quiroga 
Rodríguez e Adrián Barreiro Viñas. 
O método supuxo o estudo de 
obras de autores tan asentados 
como Barbieri ou Chapí, mais ta-

mén doutras persoas non tan co-
ñecidas, como Elena Faus, unha 
compositora cuxa figura e algún 
fragmento da súa obra foron re-
centemente recuperadas polos 
traballadores e traballadoras do 
CEDOA da SGAE.  

A maior parte das obras inves-
tigadas polo alumnado deron lugar 

ao concerto didáctico, no que se 
aproveitou para volver a facer 
soar, entre outras pezas pouco 
habituais no repertorio actual, 
un número do sainete Encarna, 
la Misterio (1925), de Reveriano 
Soutullo e Juan Vert, obra que 
cumpre este mesmo ano o seu 
centenario.  

O IES Val do Tea aprende historia  
a través da zarzuela  

A
 Alcaldesa Nava Catro e o 
tenente de alcaldesa Juan 
Carlos González reuní-

ronse coa Policía Nacional co ob-
xectivo de contar co servizo de 
vehículos integrais de Documen-
tación -VIDOC- para a expedición 
de documentación. Esta unidade 
móbil permitirá a expedición do 

DNI e do pasaporte de forma ins-
tantánea, evitando así os des-
prazamentos a outros concellos 
para axilizar a tramitación. 

Ponteareas beneficiarase desta 
iniciativa do Plan de Identidade 
Dixital da Dirección Xeral da 
Policía no que se adquiríu e trans-
formou un total de 80 vehículos.

Unidades móbiles para a 
expedición do DNI

O
 Concello de Salvaterra 
presentará o 28 de marzo 
na Casa da Cultura un ví-

deo creado por un grupo de au-
diovisual do IES de Salvaterra en-

marcado nas actividades de con-
memoración do Día Internacional 
da Muller (8M) e que ofrece unha 
mirada sobre a igualdade e o pa-
pel da muller na sociedade actual, 

desde a perspectiva da mocidade. 
Este proxecto busca dar voz aos 
adolescentes e reflexionar sobre 
os retos e logros que as mulleres 
enfrentan a cotío.  

A mocidade alza a súa voz pola igualdade 

O
 BNG de Ponteareas re-
novou os seus órganos 
de dirección, elixindo a 

Xabier Prado como responsábel 
local. A sumen responsabilida-
des no Consello Local a conce-
lleira e deputada no Parlamento 
Galego Cristina Fernández, a ex-
concelleira Verónica Carrera, que 
asume Organización, Noa Gon-

zález, Hugo Domínguez, Marcos 
Groba e o concelleiro Xosé Carlos 
Vázquez. Raúl Rocha, Diana Ber-
nárdez, Diego Rodríguez, Paco 
Vázquez, Teresa Rodríguez, Suso 
Represas e a concelleira Veró-
nica Bargiela completan a can-
didatura coa que Xabier Prado 
acadou o respaldo da militancia 
nacionalista na Asemblea Local.

O BNG de Ponteareas 
renova o seu Consello Local
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O
 14 de febreiro, o Al-
calde da Cañiza, Luis 
Piña; do Covelo, Pablo 

Castillo; e de Mondariz Balnea-
rio, César Gil, asistiron en San-
tiago á presentación da oferta 
turística, patrimonial e cultural 
que para 2025 lanza o tour ope-

rador “Enjoy Travel Group”. 
 Acordada esta colaboración 

en FITUR, Enjoy Travel Group 
presentou os seus novos produtos 
en Galicia, nos que destacan os 
activos turísticos destes Conce-
llos ademáis do Camiño de San-
tiago e o Camiño da Estrela. 

“Enjoy Travel Group” promoverá 
á Cañiza, O Covelo e Balneario 

O
 delegado do Estado na 
Zona Franca, David Re-
gades, e o Alcalde da Ca-

ñiza, Luis Piña, rubricaron o pro-
tocolo de colaboración que senta 
as bases para a implantación e o 
desenvolvemento do Parque Em-
presarial do Vieiro cunha superfi-
cie de case un millón de m2. O 
protocolo establece a creación 
dunha Comisión de Seguimento. 

Unha vez asinado o protocolo, 
o próximo paso será solicitar á 
Xunta a Declaración de Interese 
Autonómico da actuación para, 
unha vez aprobada, redactar e 
tramitar o Proxecto de Interese 

Autonómico (PIA) para a implan-
tación do parque empresarial re-
levante pola súa proximidade coa 

Autovía A52, equidistante de Vigo 
e Ourense e a súa proximidade 
ao norte de Portugal. 

Asinado convenio para o Parque 
Empresarial do Vieiro 

O
 Alcalde Luis Piña visi-
tou o CPI da Cañiza 
para recepcionar da 

man da Directora do Centro, Na-
talia Pernas, os mais de 1.700 
kilos de produtos de alimenta-
ción, hixiene e limpeza que con-

seguiron os alumnos e profeso-
res na IX Carreira Solidaria do 
Día da Paz, celebrada o pasado 
30 de xaneiro. Estes productos 
destinaranse integramente ao 
Almacén Solidario Municipal de 
Alimentos do Concello. 

CPI A Cañiza correu pola paz O
 Alcalde Luís Piña man-
tivo un encontro co novo 
Sarxento Comandante de 

Posto da Garda Civil da Cañiza 
que se incorporou ás súas fun-
cións recentemente, para tratar 
os principais temas de seguridade 
e a coordinación respectiva co 
Concello. 

O Sarxento Comandante de Pos-
to conta con 12 anos de servicio 
no Corpo da Garda Civil. Neste 
tempo prestou servicio en dife-
rentes destinos relacionados coa 
Seguridade Cidadá e nos últimos 

7 anos en labores de investigación 
e policía xudicial. Agora inicia 

unha nova etapa profesional no 
Concello da Cañiza. 

A Cañiza ten novo sarxento da Garda Civil  

M
iguel Domínguez, ex alcalde da Cañiza 
(2011-2019), pasará agora a ser con-
celleiro non adscrito dentro da Cor-

poración Municipal, pedindo separarse do grupo 
municipal e darse de baixa como militante do 
PP. Se ben non especificou as razóns desta de-
cisión intúese discrepancias e diverxencias in-
ternas. Con anterioridade, Domínguez tamén 
deixara o seu posto como presidente local e 
voceiro do partido. 

O ex alcalde Miguel Domínguez (PP) 
pasa a non adscrito 

Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com



FORO A PENEIRA | Marzo de 202510

Miscelanea

Á
ngel Serafín Porto Ucha e 
Raquel Vázquez Ramil pre-
sentan, na Editorial Anda-

vira de Santiago de Compostela, 
un novo libro no que continúan 
as súas investigacións sobre a 
Institución Libre de Enseñanza 
(ILE), centrándose neste caso na 
creación da ousada experiencia 
educativa que renovou o pano-
rama pedagóxico en España e nos 
seus primeiros alumnos. 

Trátase dun exhaustivo estudo 
cuantitativo e cualitativo dun 
centro que, no principio, pretendía 
ser alternativa a Universidade ofi-
cial na que non se respectaba a 
liberdade de cátedra, e que acabou 
acollendo alumnado de primeira 
e segunda enseñanza, clases de 
idiomas, ampliación de estudos 

universitarios e cursiños de es-
pecialización. 

Recóllense no traballo os nomes 
dos profesores e conferenciantes 
da primeira época da ILE, entre 

1876 e 1884, e máis de mil cen 
alumnos (1.112 en concreto), li-
derados polo fundador Francisco 
Giner de los Ríos, e con discípulos 
tan sobranceiros como Manuel 
Bartolomé Cossío, casado coa ga-
lega Carmen López-Cortón, da fa-
milia do pazo de San Fiz de Vixoi 
(Bergondo), os irmáns Manuel e 
Antonio Machado, a destacada 
figura do PSOE e presidente das 
Cortes durante a Segunda Repú-
blica Julián Besteiro, Eugenio 
Montero Villegas (fillo de Montero 
Ríos), José Rodríguez Carracido, 
que será reitor da USC, etc.  

Intelectuais, artistas, escritores, 
nomes da alta política da Res-
tauración, como Germán Gamazo 
ou Antonio Maura; os primeiros 
alumnos da ILE, guiados por Giner, 

foron a base da renovación ideo-
lóxico-pedagóxica de España, 
cruelmente segada durante a gue-
rra civil. 

Ademais do prólogo a cargo 
de José Mª Hernández Díaz, ca-
tedrático de Historia da Educación 
da Universidade de Salamanca, o 
libro consta de cinco capítulos. 
No primeiro abórdase o nacemento 
da ILE con motivo da chamada 
“segunda cuestión universitaria”, 
na que un grupo de profesores 
foron apartados dos seus postos 
oficiais por defender a liberdade 
de cátedra trala expulsión de 
dous profesores da Universidade 
de Santiago, Laureano Calderón 
e Augusto González de Linares, 
defensores das teses darwinistas. 
O segundo capítulo trata das en-

señanzas e o sentido da escola 
na ILE. O terceiro, dos estudos 
xerais de segunda enseñanza, os 
primeiros que se puxeron en fun-
cionamiento. O cuarto, dos estu-
dos superiores científicos e dou-
tros cursos e conferencias. E o 
quinto, do ensino primario e do 
primeiro e segundo ensino por 
seccións.  

Engádense, no amplo anexo, a 
relación nominal alfabética del 
alumnos que estudaron na ILE 
nestes primeiros e fundamentais 
oito anos, entre 1876 e 1884.  

Os autores fan unha achega 
máis aos estudos sobre la ILE, en 
constante necesidade de revisión, 
especialmente significativos nesta 
nosa época de mensaxes efémeras 
e superficiais.

Serafín Porto e Raquel Vázquez publican “La semilla de la Institución 
Libre de Enseñanza: Los primeros alumnos (1876-1884)”
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O
 prestixioso pintor, escul-
tor e anatomista cañi-
cense Diego de Giráldez 

organizou os días 22 e 23 de fe-
breiro, en colaboración co Conce-
llo, este acto no que participaron 
as asociacións e irmandades mili-
tares “Amigas da arte” de Diego 
de Giráldez, tanto de España como 
do norte de Portugal, para agra-
decer o apoio recibido durante a 
súa traxectoria artística e con mo-
tivo do 27º aniversario da forma-
ción da Casa de Encontro coa Arte 
“Realismo NAS”. 

Estiveron representadas a Ir-
mandade provincial de regulares 
Veteranos, Irmandade provincial 

de Cabaleiros lexionarios de Pon-
tevedra, Asociación C. Cristo dá 
Boa Morte, A.C.L. de Lexionarios 
de Galicia, Asociación de Veteranos 
das Forzas Armadas-Galicia, Ir-

mandade Gardas Civís Auxiliares, 
Asociación de Mariñeiros da ETEA 
e da Armada e Ligas portuguesas 
de Combatentes de Ponche de 
Lima e de Valença.  

A arte reúne na Cañiza ás Irmandades 
Militares de España e Portugal 

PP afina estratexias nas Neves 

O
 PP Provincial, co seu 
presidente Luis López á 
cabeza, vén de celebrar 

unha reunión de traballo no mu-
nicipio das Neves con todos os 
integrantes da candidatura pola 
circunscrición de Pontevedra nas 

pasadas eleccións autonómicas 
2024 con motivo do 1º aniver-
sario da vitoria de Alfonso 
Rueda, onde analizou os retos e 
os proxectos de futuro para a 
provincia e as estratexias para 
afrontar as municipais do 2027.

O
 conselleiro de Educa-
ción, Ciencia, Universi-
dades e FP, Román Ro-

dríguez, comprobou o resultado 
das últimas obras realizadas no 
Colexio CEIP Plurilingüe Manuel 
Sieiro de Crecente a través das 
que se renovou a cuberta de pa-
tio e se mudaron media ducia 
de fiestras. A Xunta ten inves-

tido 170.000€ neste colexio que 
conta con 50 alumnos e doce 
profesores.  

O instituto participa nun gran 
número de iniciativas innovadoras 
dentro do programa de impulso 
de Centros Referentes tales como 
Clubs de Lectura, Radio na Biblio, 
Lectura e familias ou Biblioteca 
Creativa, entre outros. 

CEIP de Crecente, exemplo de 
ensino no rural 

A
 Biblioteca Municipal de 
Salvaterra conta xa cun 
pioneiro sistema de ac-

ceso autónomo a través de tar-
xeta que permitirá ós usuarios  

facer uso das instalacións nun 
horario ampliado. A Biblioteca, 
inaugurada en 2022, rexistra un 
aumento de usuarios chegando 
ós 800 no final do ano pasado.  

Acceso autónomo para a 
Biblioteca de Salvaterra 

A
 conselleira do Medio Rural, 
María José Gómez, acom-
pañada polo director xeral 

de Gandaría, Agricultura e Indus-
trias Agroalimentarias, José Bal-
seiros, reuniuse co alcalde de Cre-
cente, Julio César Luengo, para 
abordar iniciativas a prol do rural 
e, en particular, no que atinxe á 
creación de pasteiros, para favo-
recer e impulsar a gandaría en ex-
tensivo no municipio, favorecer a recuperación de terras e loitar contra os incendios forestais. 

Crecente aposta pola gandería extensiva 

A
 Concellería de Igualdade 
de Salvaterra anuncia para 
o mes de marzo e ata xuño 

a celebración do taller “Teatro en 
Igualdade” totalmente gratuíto, 

subvencionada polo Pacto de Es-
tado contra a violencia de xénero 
do Ministerio de Igualdade. A tra-
vés das artes escénicas, o taller 
emprega dinámicas de grupo, 

exercicios de interpretación e ac-
tividades creativas, os asistentes 
aprenderán a traballar en equipo 
e a comunicar mensaxes podero-
sas que fomenten a igualdade.  

Taller de Igualdade en Salvaterra 
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O
 Concello do Porriño deu 
a coñecer o cartel oficial 
do Entroido 2025. A ilus-

tración de Carla Marques Vaquero, 
alumna de 4º de ESO do Colexio 
Santo Tomás, foi a elixida como 
imaxe representativa deste ano 
tras proclamarse gañadora do IV 
Concurso Escolar de Carteis do 
Entroido. O certame contou cunha 
gran participación dos centros 
educativos de primaria, secunda-
ria e ACEESCA. 

Por outra banda, o Concello 
organizará un campamento diri-

xido á cativada de entre 3 e 12 
anos os días 3, 4 e 5 de marzo co 

obxectivo de permitir a concilia-
ción laboral e familiar. 

Carla Marques gaña o IV Concurso 
Escolar de Carteis do Entroido  

O
 Concello de Porriño vén 
de sacar a licitación esta 
mesma semana a contra-

tación da obra de repavimenta-
ción dunha decena de camiños 
localizados en distintas parro-
quias cun orzamento base de 
302.106,32 euros.  

Serán beneficiados cinco ca-
miños en Budiño, nos barrios de 
Mantelle, Vacaría, A Chan, O Casal 
e Cerquido, e, por outra, actuarase 
na mellora doutros cinco viarios 
municipais en Torneiros e Ponte-
llas. Todas estas actuacións están 

financiadas polo Plan de Obras e 
Servizos de competencia munici-

pal, o Plan + Provincia 2024, da 
Deputación de Pontevedra.

Máis de 300.000€ para pavimentación 
nas parroquias 

A
ta o 20 de marzo está 
aberto o prazo para soli-
citar praza nos centros 

educativos de cara ao curso 
2025/26, tanto de maneira pre-
sencial nos centros como a través 
da plataforma electrónica habi-
litada pola Xunta. 

 Este procedemento está des-
tinado tanto ao alumnado que 
accede por primeira vez ao sis-
tema educativo, especialmente 
aos nenos e nenas de 4º de 

Educación Infantil así como aos 
estudantes de Infantil, Primaria, 
ESO e Bacharelato que desexen 
cambiar de centro escolar, sempre 
que existan prazas vacantes. Os 
centros educativos incluídos nes-
te proceso son: EEI de Mosende; 
CEIPP Xosé Fernández López (O 
Porriño); CEIPP Antonio Palacios 
(Torneiros); CEIP Ribeira (Tor-
neiros); CEIPP de Atios (Atios); 
CEIP da Cruz (Budiño); CPR Santo 
Tomás; CPR Quiroga. 

Aberto prazo para matrícula 
escolar 2025/26

O
 Concello do Porriño vén 
de tramitar un conve-
nio de cooperación coa 

Xunta para sufragar os gastos 
da reforma na iluminación no 
campo de fútbol O Carballo de 
Atios cun orzamento base de li-
citación de 46.126,52€, dando 
así resposta a unha demanda do 
club UD Atios, segundo explicou 
o Alcalde Alejandro Lorenzo. 

As obras teñen un prazo de 
execución de oito semanas Des-
montaranse as luminarias exis-
tentes e colocaranse as novas, 
consistentes nun proxector de 
alto rendemento deseñado para 
aplicacións industriais e depor-
tivas, con óptimo deseño para 
disipación de calor e redución 
de deslumbramento. 

Nova iluminación para o 
campo da UD Atios 

O
 Concello do Porriño pre-
sentou na Casa Consisto-
rial a programación de 

actividades para conmemorar o 
Día Internacional da Muller baixo 
o lema “8M, 365 días”. Na pre-
sentación estiveron o Alcalde Ale-
jandro Lorenzo e a concelleira de 
Igualdade e Educación, Carolina 
González Costas.  

O programa inclúe presenta-
cións de libros, lectura de mani-
festó, reparto de rosas moradas, 
videos reportaxes conmemorativos, 
xogos tradicionais con enfoque 
de xénero, o concerto de LAW, 
mesturando reggae, r&b, psytrance 
e música tradicional galega, e a 
actividade “Banco da Igualdade” 
nos centros educativos.  

“8M, 365 días” 



O
 Conselleiro de Emprego 
da Xunta de Galicia visi-
tou O Porriño, José Gon-

zález Vázquez para coñecer de 
primeira man os programas mix-
tos de emprego e formación que 
se están a desenvolver no Porriño 
grazas ao financiamento da 
Xunta. No multiusos de Torneiro, 
o equipo técnico dos proxectos 
realizou unha exposición sobre as 
iniciativas en marcha. 

Actualmente, están en execu-
ción dous programas mixtos de 
formación e emprego: “O Noso 
Encontro co Emprego”, para me-
nores de 30 anos, que se desen-
volverá ao longo de 12 meses, 
cunha subvención de 438.603 eu-
ros, de albanelería de urbanización 
e carpintería de madeira, e o 
Obradoiro Dual de Emprego “O 
Porriño Humaniza”, de 9 meses, 
para desempregados en xeral, cun 
financiamento de 411.920 euros 
e en materia de albanelería e 
pintura. 

Ademais da formación, a través 
do primeiro programa  o alumna-

do-traballador realiza traballos 
de carpintería para a reparación 
de tres pasarelas no Paseo do 
Louro, así como labores de alba-
nelería de urbanización na reno-
vación das beirarrúas da Rúa Pa-
ralela 3 do Polígono de A Granxa. 
Os do segundo programa levará a 
cabo tarefas como a renovación 
das beirarrúas na avenida principal 
do Polígono Industrial de A Gran-
xa, así como traballos de albane-
laría e pintura no Multiusos de 
Torneiros, no Centro Cultural Mu-
nicipal, na Casa Consistorial e en 
varias rúas do centro urbano e 

do Polígono Residencial de Tor-
neiros. 

Estes programas, xunto con 
outras políticas activas de em-
prego que a Xunta está a desen-
volver en colaboración co Concello 
do Porriño, supoñen un investi-
mento superior aos 1.250.000 
euros por parte da Xunta, cunha 
aportación do Concello que supera 
os 300.000 euros. Grazas a esta 
colaboración, máis de 500 persoas 
mellorarán as súas oportunidades 
de inserción laboral, adquirindo 
novas competencias que lles per-
mitirán acceder a un emprego.
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O
 Porriño presentou a súa 
candidatura ao Plan de 
Actuación Integrado 

(PAI), no marco da convocatoria 
FEDER de Desenvolvemento Ur-
bano Sostible promovida polo Mi-
nisterio de Facenda, optando a 
investimentos valorados en 15M€. 

O PAI de O Porriño estrutúrase 
en tres eixos fundamentais: a 
mellora da calidade urbana e am-
biental, a inclusión social e a di-
namización económica. Tamén 
contempla a transformación en 
espazo público de Torneiros, in-
cluíndo a conectividade peonil 
con O Porriño; a implantación 

dunha liña de transporte eléctrico 
municipal; e a creación dunha 

app para a xestión do transporte 
público.  

Candidatura para fondos FEDER de 
sostibilidade urbana 

Visita do Conselleiro de Emprego

O
 Polideportivo Municipal 
foi o escenario este 2 
de marzo da primeira 

proba da Liga Galega Xunta de 
Galicia de Hip Hop con preto de 
600 deportistas procedentes de 
todo o territorio galego en tres 
categorías: grupos, parellas e in-

dividual. A competición estivo 
organizada polo Club de Baile 
Deportivo Pasos-Bailegalicia  
Tras O Porriño, este evento se-
guirá o 22 de marzo en Fene, o 
10 e 11 de maio en Narón, o 8 
de xuño en Lugo e o 22 dese 
mesmo  mes en Vigo.  

O Porriño, capital galega 
do Hip Hop 

T
ras varios anos na orga-
nización do BNG do Po-
rriño, Menchu Pereira Pe-

reira asume agora a función de 
responsable local substituíndo a 
Marcelo Rodríguez, un dos tres 
membros do grupo nacionalista 
no goberno local. Con esta re-
novación búscase que o equipo 
do BNG no Concello se poida 
centrar na súa acción política ó 
tomar as responsabilidades da 

organización e do traballo do 
partido outras persoas militan-
tes. 

O Consello Local conta con 
dous novos formantes: Cristian 
Rodríguez González e David Gon-
zález Domínguez. Ademais, con-
tinuarán dentro do consello os 
tres formantes do grupo municipal 
do BNG -Pedro Pereira, Miriam 
Martínez e Marcelo Rodríguez- e 
Soraya Domínguez Portela.  

Menchu Pereira, nova 
responsable local do BNG
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M
áis de 700 corredores 
participaron este 23 de 
febreiro na III edición 

da andaina e carreira popular Co-
rreMos contra o Cancro en cate-
gorías infantil e adultos, a bene-
ficio da Xunta Local de Mos da 

Asociación Española contra o 
Cancro. Esta terceira edición con-
tou cunha novidade: ademais da 
andaina de 7 km e a carreira de 
10 Km, houbo tamén unha ca-
rreira de 5,4 km, moi demandada 
polo público participante. 

III edición de CorreMos 
contra o Cancro 

A
 conselleira de Vivenda e 
Planificación de Infraestru-
turas, María Martínez Alle-

gue, e a alcaldesa de Mos, Nidia 
Arévalo, asinaron un convenio de 
colaboración para o proxecto de 
remodelación urbana que trans-
formará as avenidas de Puxeiros 
e do Rebullón cun investimento 
conxunto de 1,3M€.  

O obxectivo desta actuación é 
crear un espazo máis accesible, 
verde e sostible, mellorando a 
calidade de vida da cidadanía. 
Toda vez, a conselleira explicou 

que xa están adxudicadas as 20 
vivendas públicas na contorna de 

San Eleuterio, que agardan estean 
finalizadas para 2026. 

Humanización das avenidas de 
Puxeiros e do Rebullón 

A
 alcaldesa, Nidia Arévalo e 
o edil mosense da parro-
quia de Pereiras, Leo Cos-

tas, reuníronse co xefe do servizo 
provincial da Axencia Galega de 
Infraestruturas da consellería de 
Vivenda e Planificación de In-
fraestruturas da Xunta, Manuel 
Ángel González Juanatey, para 
abordar a proposta de proxecto 
para a reforma integral da estrada 
PO 331 Porriño-Gondomar solici-
tada polo goberno local. 

A reforma rexerase por tres 
liñas de actuación destacables a 
ter en conta: prioridade peonil, 
beirarrúas anchas e zonas verdes 

arboradas. Inclúe o deseño con 
tres rotondas separadas entre sí 
cunha distancia duns 500 metros 
para favorecer a mobilidade peonil. 

A parte máis afectada é o tramo 
que vai desde o Cristo de Belén 
ao Colexio de Atín-Cela, que supera 
os 2 quilómetros de lonxitude. 

Reforma integral da estrada Porriño-Gondomar 

A
 alcaldesa de Mos, senadora 
por Pontevedra, e portavoz 
adxunta no Senado, Nidia 

Arévalo, defendeu no pleno da 
Cámara Alta unha moción conse-
cuencia da interpelación ao Mi-
nistro, Óscar Puente do pasado 
11 de febreiro, na que esixiu de 
novo a gratuidade da AP-9 como 
alternativa á nova A-52 e solu-
ción á A-55, coa que a rexedora 

local mosense continúa coa de-
fensa a ultranza tanto do muni-
cipio de Mos como do territorio 
en xeral.  

Arévalo advertiu sobre o tra-
zado proposto para a nova Autovía 
A52; que agrede brutalmente 
tanto ao territorio como á po-
boación da área Metropolitana 
de Vigo. Reclamou que se abra 
un período de diálogo institucional 

e técnico cos municipios afecta-
dos, que se libere a peaxe do tra-
mo Puxeiros-O Porriño da Autoes-
trada AP-9, que discorre alterna-
tivamente á Autovía A55, e que 
se propoñan de modo urxente al-
ternativas ao trazado, debido ao 
grave impacto que ocasiona na 
parroquia viguesa de Bembrive 
asó como en Mos. 

Arévalo esixe no Senado a gratuidade da AP-9 A
 través do programa Coi-
daMos, a concellería de 
Medio Ambiente creou un 

grupo de voluntariado medioam-
biental, denominado “vixiantes 
do Mos Verde”, co obxectivo de 
preservar e coidar os entornos 
naturais do municipio así como 
levar a cabo labores de sensibi-

lización na reciclaxe, limpeza, 
recuperación e fomento da cul-
tura medioambiental. 

Esta iniciativa ven a completar 
a figura do voluntario xestor de 
colonia felina creada en 2024 
para o coidado e control dos 
gatos rueiros.  

Voluntariado para o Mos Verde 

Máis información na nosa web
www.novasdoeixoatlantico.com
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S
alceda leva a cabo un pro-
xecto de atención a 15 per-
soas maiores da man da Aso-

ciación Veciñal Santo Tomé de 
Parderrubias na antiga escola da 
Revolta, reconvertida no novo 
“Obradoiro Social A Revolta”. A 
xefa da unidade contra a violencia 
de xénero da Subdelegación do 
Goberno, Mª José Rodríguez, 
xunto coa Alcaldesa de Salceda, 
Loli Castiñeira, a Concelleira de 
benestar social e igualdade, Se-
lene González, e unha represen-
tación da directiva da Asociación 
Veciñal Santo Tomé de Parderru-

bias, visitaron as instalación para 
coñecer o labor que levan a cabo 
a educadora social e o volunta-

riado, con actividades que inclúen 
manualidades, pintura, ganchillo, 
xogos de mesa, lectura, puzzles. 

Proxecto pioneiro para atención de maiores 

S
alceda, Salvaterra e As Ne-
ves presentaron a III edi-
ción do Programa Xuntas, 

unha iniciativa pioneira de xes-
tión de políticas de igualdade 
financiado pola Xunta con fon-
dos europeos. 

Xuntas aposta por unha in-

tervención pública con alta es-
pecialización das formadoras e 
profesionais da psicoloxía e o 
dereito cun nexo arredor da par-
ticipación, a transversalidade, o 
principio de igualdade e o femi-
nismo como elemento nuclear 
das actividades. 

III edición do Programa Xuntas 

A
 comparsa O Borralliño de 
Soutelo foi a triunfadora 
do desfile de carrozas e 

comparsas celebrado en Salceda 
o domingo de Entroido. Os pre-
mios desta edición foron:  persoa 
participante de maior idade: Pon-
tellas, mellor coreografía: Sou-
telo, temática máis orixinal: Sou-
telo, mellor vestiario: Talismán, 
mellor maquillaxe: Soutelo, com-
parsa máis festeira: Peña Jolgo-
rrio, coplas mellor recitadas: A 
Picoña, coplas máis divertidas: 
Peña Jolgorrio, mellor carroza: A 
Picoña, mellor conxunto global: 
Soutelo e premio especial polo 
25 aniversario: San Xurxo.

Soutelo trunfa no Entroido de Salceda

O
 domingo de Entroido ao 
mediodía, as rúas sal-
cedenses gozaron do 

tradicional Rancho de Entroido 

de A Feira, acompañado polos 
cabaleiros e mamarrachos nun 
espectáculo de gran colorido e 
vistosidade. 

Rancho de Entroido 
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A
 eurodeputada do BNG, Ana 
Miranda, participou na 
Mesa Executiva da Asem-

blea Euro-Latinoamerica (Eurolat) 
no Salvador para preparar a vin-
deira asemblea do Eurolat que se 
celebrará no vindeiro mes de 
abril. “É a primeira vez que o BNG 
participa neste órgano de direc-
ción en representación do grupo 
parlamentar Verdes-Alianza Libre 
Europea”, explica Miranda ao res-
pecto.  

A eurodeputada galega tamén 
desenvolveu unha intensa axenda 
de reunións con representantes 
de diversas asociacións e colec-
tivos, entre os que destacan fa-
miliares de desaparecidos, mo-

vemento feminista, a Asociación 
de Xornalistas do Salvador e xor-
nalistas independentes, o move-
mento ecoloxista en defensa da 
auga e contra a megaminería, 

así como ONG’s de cooperación, 
organizadas na rede FOCIS, o 
Foro de Organizacións de Coope-
ración Internacional Solidaria do 
Salvador.  

O
 director xeral de Xustiza, 
José Tronchoni, partici-
pou nas Xornadas sobre 

a Lei de medidas de eficiencia do 
servizo público de xustiza, orga-
nizada polos colexios da Avogacía 
e de Procuradores de Vigo, onde 
afondou nos cambios organizati-
vos que supón esta nova norma 
aprobada polo Goberno central o 
pasado xaneiro e que deberá po-
ñerse en marcha a partir do vin-
deiro 1º de xullo.  

A Xunta xa está a traballar 
para desenvolver a oficina xudicial 
co obxectivo de cumprir co que 

se demanda na lei. Deste xeito, 
os xulgados unipersoais cambian 
de nome e pasan a chamarse tri-

bunais de instancia. Garántese 
igualmente a permanencia dos 
268 xulgados de paz en Galicia.  

A
 Asociación de Escritoras 
e Escritores en Lingua 
Galega (AELG) celebrou 

este 1º de marzo na Coruña a 
súa Asemblea Xeral de 
socios/as, na que acordaron a 
programación para este 2025 na 
que destacan a homenaxe a 
Xosé Manuel Beiras co gallo da 

XXXI edición de “Escritor na súa 
Terra – Letra E”; nomear como 
Escritora Galega Universal á pa-
lestina Shahd Wadi; a celebra-
ción do Encontro Galeusca; e 
abordar as diversas maneiras de 
tratar o impacto da Intelixencia 
Artificial (IA) na creación es-
crita. 

A AELG abordará o impacto da 
IA na creación escrita 

O
 conselleiro de Facenda e Administración Pú-
blica, Miguel Corgos, reuniuse na Casa de 
Galicia en Madrid, coa conselleira para Asun-

tos Económicos da Embaixada de EE.UU, Nazanin Be-
rarpour. Corgos destacou a estabilidade política e 
institucional de Galicia que a sitúa como un territorio 
atractivo para o investimento, ao contar cun marco 
xurídico seguro e cun modelo fiscal competitivo. 

BNG na Asemblea EUROLAT no Salvador 

A Xunta estuda os cambios organizativos 
que supón a nova Lei de Xustiza 

A Xunta busca cooperación con EEUU O
 Concello de Ponteareas 
ven de instalar cinco 
marquesiñas que co-

bren os accesos aos pavillóns 
deportivos do complexo Álvaro 
Pino, cun investimento de 
10.700 euros. 

Estas estruturas, ademais de 
permitir resgadarse da choiva, 
buscan protexer a entrada de 

auga hacia o interior e sinalizar 
os accesos nunhas instalacións 
de alto tránsito de persoas usua-
rias. 

Ademais, tamén se habilitou 
un espazo para conserxería e 
oficina do futuro técnico de-
portivo, un perfil profesional 
que o Concello prevé incorpo-
rar.

Ponteareas instala marquesiñas 
nos accesos aos pavillóns do 

complexo Álvaro Pino


